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PROTOKÓŁ NR II/14 
Z  SESJI RADY GMINY MARCISZÓW   

odbytej w dniu 10 grudnia 2014 roku 
w sali narad Urzędu Gminy w Marciszowie   

 
 
Początek obrad godz. 10.00 zakończenie godz.11.35.  
W momencie otwarcia obrad na sali obecnych 14 radnych, co stanowiło quorum do 
podejmowania uchwał – lista obecności radnych i sołtysów stanowi załącznik nr 1 i 2 do 
protokołu.   
O godzinie 11.05 na salę narad przybył radny Marcin Frasunek. 
 
W obradach sesji uczestniczyli:  
Wójt Gminy Stefan Zawierucha,  
Zastępca Wójta Gminy Wiesław Cepielik,   
Sekretarz Gminy Krystyna Kwiatkowska,  
Skarbnik Gminy Krystyna Magda,  
Radna Powiatu Maria Bych  
Obrady były nagrywane na dyktafon.  
 
Ad. 1 i 2. 
Jadwiga Adamczyk Przewodniczący Rady Gminy Marciszów dokonała otwarcia obrad sesji              
i przywitała uczestników.  
Przewodnicząca zapoznała z porządkiem obrad sesji, który został dostarczony radnym             
w ustawowym terminie wraz z materiałami. 
 
Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  
1/ Otwarcie sesji  
2/ Powitanie. 
3/ Stwierdzenie quorum. 
4/ Ustalenie Komisji 

a/ nazwa komisji, 
b/ ilość członków komisji, 

5/ Zgłaszanie kandydatów do poszczególnych komisji Rady Gminy, 
6/ Wybór członków Komisji Rady wchodzących w skład poszczególnych stałych Komisji 
Rady, 
7/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

a/ powołania Komisji Rewizyjnej 
b/ powołania stałych Komisji Rady Gminy, ustalenia liczby członków oraz składów 
osobowych, 
c/ zmiany Uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2014, 

8/ Interpelacje i zapytania radnych.  
9/ Sprawy różne.  
10/ Zamknięcie obrad sesji.   
 
Radna Jadwiga Adamczyk poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad punktu  
7 d – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości na okres 
do 3 lat.  
Prowadząca obrady zapytała czy są jakieś uwagi do przedstawionego porządku obrad? 
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Radny Adam Ryżowski  
Złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 7 c – podjęcie uchwały w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2014, z uwagi na fakt, że jest 
przygotowane krótkie uzasadnienie, ale jest wiele pytań na które radni powinni uzyskać 
odpowiedz.   Jest to niebagatelna kwota 71 500,00 zł. Przez komisje ta uchwała nie przeszła    
z uwagi na fakt, że były wybory i dlatego radny prosi o zdjęcie z porządku obrad, jeżeli Rada 
wyrazi na to zgodę. 
Przewodniczący Rady  
Zwróciła się z pytaniem do pani Skarbnik czy jest taka możliwość, żeby ten punkt przełożyć 
na następną sesję? 
Skarbnik Gminy Krystyna Magda  
Powiedziała, że to zależy od Rady. Ta kwota została już zapłacona na podstawie art. 252 
ustawy o finansach publicznych, który mówi, że na wyroki sądowe należy zapłacić, a później 
dopiero dokonywać zmian w budżecie. To jest już po fakcie, to tylko sprawa uzupełnienia 
planu  w budżecie.   
Radny Adam Ryżowski  
powiedział, że nie kłóci się z wyrokami sądów, nie było komisji i nie było czasu na 
zapoznanie się. Jeżeli tak to ma pytanie: kiedy zapadł wyrok, ile za jeden metr płacimy, 
dlaczego płacimy, kto za to odpowiada? To są podstawowe pytania, bo to są pieniądze 
ludzkie. Z wyrokiem sądu się nie kłóci, tylko chce wyjaśnienia, kto, kiedy  i dlaczego tak się 
stało? Podkreśla, że 71 000, 00 zł. to nie jest mało.  
Wójt Gminy Marciszów  
powiedział że dziwi się panu Adamowi, bo w pierwszej kadencji zapłaciliśmy 180 000,00 
odszkodowania za szkołę w Sędzisławiu dla stowarzyszenia na mocy wyroku – to taka sama 
historia i dokładnie wszystko to samo. Jeżeli pan Adam Ryżowski chce szukać winnych to 
proszę bardzo, to jest jego problem. Natomiast jest wyrok sądu, a z wyrokami sądu się nie 
dyskutuje, chyba, że ktoś uważa, że może tak robić. Sprawa dotyczy odszkodowania za drogę. 
Dla Wójta jest to niezrozumiałe i sprawa dalej jest nie zakończona. Państwo Borowiakowie 
nie chcą uznać granicy naszej geodezyjnej, jeśli chodzi o drogę, bo mają od kilkunastu lat 
zajętą drogę na ogrodzenie. Sprawa w dalszym ciągu jest w toku, prowadzi ją gmina 
Kamienna Góra, geodezja Wałbrzych, ponieważ Wójt we własnej sprawie nie może 
dokonywać rozdziałów. Jest to szczegół przepisowy i tak jak wójt nie może kupić działki na 
terenie gminy, chyba że przeprowadza inny wójt, tak nie może prowadzić rozdziału 
nieruchomości gminnych, w konflikcie z osobami czy też mieszkańcami. Dotyczy to 
gminnych i prywatnych. Wyrok sądu jest, musieliśmy to zapłacić i proponuje, aby pani 
Skarbnik udzieliła dodatkowych informacji.  
 
Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  
Powiedziała, że jeżeli będą jeszcze jakieś pytania szczegółowe to i tak spotykamy się z panią 
Skarbnik po sesji na wspólnej komisji w sprawie budżetu, i będzie możliwość otrzymania 
szczegółowych wyjaśnień.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy poddała  pod głosowanie zdjęcie punktu 7c z porządku obrad.  
Wyniki głosowania: „za” – 5 głosów /radny K. Nowakowski, radny A. Mitczak, radny         
A. Ryżowski, radny E. Orzechowski, radny J. Polański/  
„przeciw” – 8 głosów / radna J. Adamczyk, radna M. Suhak – Ogłaza, radny D. Chęciński, 
radny M. Dzik, radny P. Gwóźdź, radna C. Olejniczak, radna D. Wojtas, radny                      
W. Wróblewski/ oraz  
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1 głos „wstrzymuję się” /radny M. Wolak/.  
W wyniku głosowania punkt 7 c – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
gminy Marciszów na rok 2014 pozostał w porządku obrad.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad po zmianach:  
 
Porządek obrad po zmianach:  
1/ Otwarcie sesji  
2/ Powitanie. 
3/ Stwierdzenie quorum. 
4/ Ustalenie Komisji 

a/ nazwa komisji, 
b/ ilość członków komisji, 

5/ Zgłaszanie kandydatów do poszczególnych komisji Rady Gminy, 
6/ Wybór członków Komisji Rady wchodzących w skład poszczególnych stałych Komisji 
Rady, 
7/ Podjecie uchwał w sprawach:  

a/ powołania Komisji Rewizyjnej 
b/ powołania stałych Komisji Rady Gminy, ustalenia liczby członków oraz składów 
osobowych, 
 c/ zmiany Uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2014, 
d/ wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat,  

8/ Interpelacje i zapytania radnych.  
9/ Sprawy różne.  
10/ Zamknięcie obrad sesji.   
 
Przewodnicząca Rady Gminy zapytała kto jest za przyjęciem takiego porządku obrad?  
Zmieniony porządek obrad został jednogłośnie przyjęty przez radnych tj. 14 głosami „za”   
 
Ad.3. 
Stwierdzenie quorum.  
Na podstawie listy obecności radnych Przewodniczący Rady Gminy stwierdził quorum,  
listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2  do protokołu.  
 
Ad.4. 
Ustalenie Komisji. 
a/ nazwa komisji, 
Przewodnicząca Rady poinformowała radnych, że dotychczas pracowały następujące komisje 
Rady:    
- Komisja Rewizyjna, 
- Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki, 
- Komisja Infrastruktury Technicznej, 
- Komisja Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Zdrowia, 
- Komisja Budżetu 
Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała, aby nie zmieniać nazw Komisji i aby dalej 
pracowało pięć Komisji Stałych, chyba że radni chcą dokonać zmiany, aby pracowały jakieś 
inne Komisje.  
 
Rada Gminy jednogłośnie, tj. 14 głosami „za” pozostawiła dotychczasowe Komisje. 
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b/ ilość członków komisji, 
Przewodnicząca Rady powiedziała, że każdy radny na pewno znajdzie dla siebie jakąś 
komisje, w której będzie chciał pracować chyba, że któryś z radnych chce pracować w dwóch 
komisjach, bo taka jest maksymalna ilość komisji, w których każdy radny może pracować. 
Można również uczestniczyć w pracach innych komisji, ale bez prawa głosowania.  
Przewodnicząca Rady zaproponowała następującą ilość członków komisji:  
- Komisja Rewizyjna – jest to określone Statutem - 5 członków 
- Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – od 5 do 7 członków, 
- Komisja Infrastruktury Technicznej, – od 5 do 7 członków, 
- Komisja Ochrony Środowiska – od 5 do 7 członków, 
- Komisja Budżetu – 3 członków.  
Przewodnicząca Rady zapytała czy są jakieś inne propozycje, odnośnie ilości członków 
poszczególnych Komisji?  
Rada Gminy jednogłośnie, tj. 14 głosami „za” ustaliła ilość członów pracujących                   
w poszczególnych Komisjach.   
 
Ad.5.   
Zgłaszanie kandydatów do poszczególnych komisji Rady Gminy, 
Radna Jadwiga Adamczyk poprosiła o zgłaszanie poszczególnych kandydatów do :  

1. Komisji Rewizyjnej:  
- radny Piotr Gwóźdź zgłosił kandydaturę radnej Czesławy Olejniczak, która wyraziła zgodę.  
- radny Dawid Chęciński zgłosił kandydaturę radnego Piotra Gwóźdź, który wyraził zgodę.  
- radna Danuta Wojtas zgłosiła kandydaturę radnego Adama Ryżowskiego, który wyraził 
zgodę.   
- radny Julian Polański zgłosił kandydaturę radnego Edmunda Orzechowskiego, który 
wyraził zgodę. 
- radny Andrzej Mitczak zgłosił kandydaturę radnej Danuty Wojtas, która wyraziła zgodę. 
Innych kandydatur nie zgłoszono.  
 

2. Komisji O światy, Kultury, Sportu i Turystyki:   
- radny Piotr Gwóźdź zgłosił kandydaturę radnego Dawida Chęcińskiego, który wyraził 
zgodę.  
- radna Jadwiga Adamczyk zgłosiła kandydaturę radnej Danuty Wojtas, która wyraziła 
zgodę. 
- radna Czesława Olejniczak zgłosiła kandydaturę radnej Marty Suhak - Ogłaza, która 
wyraziła zgodę. 
- radny Piotr Gwóźdź zgłosił kandydaturę radnej Jadwigi Adamczyk, która wyraziła zgodę. 
- radny Dawid Chęciński zgłosił kandydaturę radnego Mariana Dzika, który wyraził zgodę. 
Innych kandydatur nie zgłoszono.  
 

3. Komisji Infrastruktury Technicznej:  
- radny Piotr Gwóźdź zgłosił kandydaturę radnego Adama Ryżowskiego, który nie wyraził 
zgody.  
- radny Dawid Chęciński zgłosił kandydaturę radnego Piotra Gwóźdź, który wyraził zgodę.  
  - radny Marian Dzik  zgłosił kandydaturę radnego Władysława Wróblewskiego, który nie 
wyraził zgody. 
- radny Edmund Orzechowski zgłosił kandydaturę radnego Kazimierza Nowakowskiego,  
który wyraził zgodę. 
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- radny Władysław Wróblewski przeprosił za zamieszanie i zgłosił swoją kandydaturę do tej 
Komisji, tłumacząc, że wcześniej musiał zrezygnować, bo dojeżdża z radnym Nowakowskim.  
- radny Piotr Gwóźdź zgłosił kandydaturę radnego Dawida Chęcińskiego, który wyraził 
zgodę, 
- radny Edmund Orzechowski zgłosił kandydaturę radnego Juliana Polańskiego, który 
wyraził zgodę. 
- radny Piotr Gwóźdź zgłosił kandydaturę radnego Mariana Dzika, który wyraził zgodę. 
Innych kandydatur nie zgłoszono.  
 

4. Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Zdrowia:   
- radny Adam Ryżowski zgłosił kandydaturę radnego Andrzeja Mitczaka, który wyraził 
zgodę.  
- radna Danuta Wojtas zgłosiła kandydaturę radnego Juliana Polańskiego, który wyraził 
zgodę. 
- radny Dawid Chęciński zgłosił kandydaturę radnego Władysława Wróblewskiego, który 
wyraził zgodę. 
- radny Edmund Orzechowski zgłosił kandydaturę radnego Kazimierza Nowakowskiego, 
który wyraził zgodę. 
- radny Andrzej Mitczak zgłosił kandydaturę radnego Adama Ryżowskiego, który wyraził 
zgodę. 
Innych kandydatur nie zgłoszono. 
 

5. Komisji Bud żetu:    
- radny Piotr Gwóźdź zgłosił kandydaturę radnej Marty Suhak - Ogłaza, która wyraziła 
zgodę. 
- radna Marty Suhak - Ogłaza zgłosiła kandydaturę radnej Czesławy Olejniczak, która 
wyraziła zgodę. 
- radny Adam Ryżowski zgłosił kandydaturę radnego Edmunda Orzechowskiego, który 
wyraził zgodę.  
- radny Edmund Orzechowski zgłosił kandydaturę radnego Mirosława Wolaka.  
 
Przewodnicząca Rady powiedziała, że ustalaliśmy 3 osoby do tej Komisji i zostały zgłoszone 
4 kandydatury.  
Przewodnicząca Rady zapytała pana Wolaka czy wyraża zgodę? 
Radny Mirosław Wolak  
Powiedział, że dla spokoju sytuacji nie wyraża zgody. Jego decyzja pokierowana jest tym, 
żebyśmy nie musieli powoływać Komisji Skrutacyjnej, ale deklaruje z pozycji 
Wiceprzewodniczącego, że będzie brał czynny udział w Komisji Budżetowej, a w każdej 
komisji zaistnieje jako organ doradczy.  
Wójt Gminy Marciszów  
Powiedział, że i tak jak podejmiemy dzisiaj uchwałę to nie  jest to ostatecznie, bo i tak dziś 
nie ma jednego radnego. Na następnej sesji możemy wprowadzić punkt o uzupełnieniu 
komisji i wtedy dopracujemy resztę.  
Radny Mirosław Wolak  
Powiedział, że ten nie błądzi i nie popełnia błędów, kto nic nie robi i nic nie mówi. Ponieważ 
sytuacja jest taka, iż każdy radny powinien pracować co najmniej w jednej komisji. Ponieważ 
deklarował pracę w Komisji Budżetowej, z racji tego żeby nie powoływać Komisji 
Skrutacyjnej zdecydował się nie przyjąć propozycji  pracy w Komisji Budżetu. Z kolei musi 
pracować i proponuje, aby wrócić do porządku obrad, w którym była ustalana ilość członków 
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Komisji Budżetowej. Prosi o powtórne przegłosowanie składu Komisji Budżetowej, aby były 
4 osoby i wtedy proponowałby swoją osobę do tej Komisji jako 4 członka.  
 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk 
Zaproponowała, aby wrócić do punktu 4b – ustalenia ilości członków komisji i zmienić zapis 
ilości członków Komisji Budżetowej od 3 do 5.   
Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk 
Poddała pod głosowanie zmianę zapisu punktu 4 b -  ustalenia ilości członków komisji - ilości 
członków Komisji Budżetowej od 3 do 5.    
 
Rada jednogłośnie przyjęła zapis: ilości członków Komisji Budżetowej od 3 do 5.    
 
Przewodnicząca Rady ponownie otworzyła listę kandydatów do komisji Budżetu. 
Radny Mirosław Wolak zgłosił swoją kandydaturę.  
Przewodnicząca Rady powiedziała, że przyjmujemy kandydaturę radnego Mirosława Wolaka 
jako czwartego członka Komisji Budżetowej.  
 
Ad.6.  
Wybór członków Komisji Rady wchodzących w skład poszczególnych stałych Komisji 
Rady. 
Przewodnicząca Rady zapoznała z poszczególnymi składami Komisji Rady:   
 
KOMISJA REWIZYJNA 
1. Czesława Olejniczak   
2. Piotr Gwóźdź 
3. Adam Ryżowski   
4. Edmund Orzechowski  
5. Danuta Wojtas  

 
KOMISJA O ŚWIATY, KULTURY, SPORTU I TURYSTYKI 
1. Dawid Chęciński   
2. Danuta Wojtas  
3. Marta Suhak - Ogłaza 
4. Jadwiga Adamczyk  
5. Marian Dzik  

 
KOMISJA OCHRONY ŚRODOWISKA, ROLNICTWA I ZDROWIA 
1. Andrzej Mitczak   
2. Julian Polański  
3. Władysław Wróblewski  
4. Kazimierz Nowakowski   
5. Adam Ryżowski  

 
KOMISJA INFRASTRUKTURY TECHNICZNEJ 
1. Piotr Gwóźdź    
2. Władysław Wróblewski  
3. Kazimierz Nowakowski  
4. Dawid Chęciński 
5. Julian Polański  
6. Marian Dzik  
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KOMISJA BUD ŻETU 
1. Marta Suhak – Ogłaza   
2. Czesława Olejniczak  
3. Edmund Orzechowski   
4. Mirosław Wolak 
 
Akceptacja składów komisji odbyła się przez aklamację.  
 
Ad.7. 
Podjecie uchwał w sprawach:  
a/ powołania Komisji Rewizyjnej 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 14 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, co 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Uchwała otrzymała nr II/3/14 
b/ powołania stałych Komisji Rady Gminy, ustalenia liczby członków oraz składów 
osobowych, 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”  przyjęła projekt uchwały, co 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Uchwała otrzymała nr II/4/14 
 
Przewodniczący Rady Jadwiga Adamczyk ogłosiła 10 minut przerwy na ukonstytuowanie się 
Komisji.  
Po przerwie.  
 
Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie w jaki sposób ukonstytuowały się 
poszczególne Komisje.   
 
KOMISJA REWIZYJNA 
1. Czesława Olejniczak – Przewodniczący Komisji  
3. Adam Ryżowski – zastępca Przewodniczącego Komisji  
KOMISJA INFRASTRUKTURY TECHNICZNEJ 
1. Piotr Gwóźdź – Przewodniczący Komisji   
2. Julian Polański – zastępca Przewodniczącego Komisji   
KOMISJA O ŚWIATY, KULTURY, SPORTU I TURYSTYKI 
1. Dawid Chęciński – Przewodniczący Komisji  
2. Danuta Wojtas – zastępca Przewodniczącego Komisji 
KOMISJA OCHRONY ŚRODOWISKA, ROLNICTWA I ZDROWIA 
1. Andrzej Mitczak – Przewodniczący Komisji  
2 Kazimierz Nowakowski – zastępca Przewodniczącego Komisji  
KOMISJA BUD ŻETU 
1. Marta Suhak – Ogłaza – Przewodniczący Komisji  
2. Edmund Orzechowski – zastępca Przewodniczącego Komisji  
 
c/ zmiany Uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2014, 
Skarbnik Gminy Krystyna Magda 
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Odczytała treść art. 256 ustawy o finansach publicznych: „wydatki nieprzewidziane, których 
obowiązkowe płatności wynikają z tytułów wykonawczych wyroków sądowych lub ugód 
mogą być dokonywane bez względu na poziom środków finansowych zaplanowanych na ten 
cel. Odpowiednia zamiana planu wydatków powinna nastąpić w trybie  przeniesienia 
wydatków z innych przedziałów klasyfikacji wydatków lub rezerw celowych”  
Pani Skarbnik dodała, że nie mieliśmy nic więcej do powiedzenia, ponieważ złożyliśmy 
apelacje od wyroku  sądu okręgowego a sąd nadał klauzulę natychmiastowej wykonalności. 
Jeszcze tego nie dostaliśmy a komornik konto zablokował  i  przyjechał do gminy                    
o wykonanie płatności. Jest to formalność i w związku z tym mamy taką zmianę do budżetu.  
 
Skarbnik Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu: 
8 głosami „za” / radna J. Adamczyk, radna M. Suhak – Ogłaza, radny D. Chęciński, radny M. 
Dzik, radny P. Gwóźdź, radna C. Olejniczak, radny W. Wróblewski, radny J. Polański/,  
5 głosami „przeciw” /radny K. Nowakowski, radny A. Mitczak, radny A. Ryżowski, radny E. 
Orzechowski, radna D. Wojtas/   
oraz 1 głos „wstrzymuję się” /radny M. Wolak/ przyjęła projekt uchwały, co stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. Nieobecny radny Marcin Frasunek.  
Uchwała otrzymała nr II/5/14 
 
Wójt Gminy  
Powiedział, że jest mu przykro za piątkę radnych, którzy są przeciw tylko dlatego, że nie bo 
nie. To jest właśnie przykre, bo jest absolutnie niezasadne. Ma nadzieję, że dalej będziemy 
współpracować, spierać, różnić się ale w kwestiach nie bezprzedmiotowych.   Stawianie od 
razu na szali „nie bo nie” jest naprawdę przykre. Są pewne rzeczy nad którymi musimy 
przejść, nie mając prawa głosu. Takich rzeczy będzie znacznie więcej.  Coraz więcej 
pieniędzy zabieranych jest przez Warszawę, przez urzędników i coraz bardziej marginalizują 
ten czynnik samorządowy, w pierwszej kolejności radnych, ale także wójtów, burmistrzów, 
prezydentów. My przed pewnymi faktami zostaliśmy postawieni, choćby 200 000,00 zł mniej 
w budżecie na rok 2015. Chciałbym później, przy okazji usłyszeć od państwa skąd te 
200 000,00 zł uzupełnić. Pani skarbnik komentując mówi, że nie zatrudniliśmy kolejnego 
pracownika.  Będą następne zmiany regulaminu organizacyjnego po to, że w dalszym ciągu 
będą zwiększane obowiązki pracownikom, zwiększając im wynagrodzenie, aczkolwiek nie 
obejdzie się bez zatrudnienia nowych. Bo taka jest kolej rzeczy. Już nie zatrudniliśmy co 
najmniej dwóch ludzi. Tam jest dobrze gdzie się nic nie robi, a tam gdzie się robi to może być 
i dobrze i źle. Jak jest wszystko zrobione to sukces ma wielu ojców, ale jak się powinie noga 
to wtedy jest Wójt. Podkreślam że biorę pełną odpowiedzialność, nie tylko w urzędzie.  
Radny Edmund Orzechowski  
Odniósł się do wypowiedzi Wójta mówiąc, że nie jesteśmy „nie bo nie”, tylko radni chcieli 
przesunąć ten punkt po to, aby zapoznać się ze szczegółami. Jesteśmy postawieni przed 
faktem dokonanym. Chcieliśmy poznać okoliczność tego zdarzenia, bo oprócz tego co jest       
w uchwale to nie wiem nic. Chcieliśmy się tylko zapoznać,  nic poza tym. Nie jestem „nie bo 
nie”. 
 
O godzinie 11.05 na salę narad przybył radny Marcin Frasunek. 
 
d/ wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat,  
Maria Bych – kierownik referatu RGiOŚ wyjaśniła radnym, w jakim miejscu są położone 
nieruchomości wyznaczone pod dzierżawę. Ponadto poinformowała, że Wójt Gminy              
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w ramach posiadanych kompetencji może wydzierżawić nieruchomość na okres do 3 lat, 
natomiast dalsze przedłużenie umowy wymaga zgody Rady Gminy.  
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 6 
do protokołu.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Uchwała otrzymała nr II/6/14 
 
Ad.8.  
Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Kazimierz Nowakowski  
zapytał Wójta o nową drogę w Pastewniku, która nie została skończona, i na której nie są 
zrobione zjazdy. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk  
zwróciła uwagę radnemu Nowakowskiemu, że ten temat należy poruszyć w sprawach 
różnych. 
 
Innych zapytań nie zgłoszono.  
 
Ad. 9.   
Sprawy różne.  
Radny Kazimierz Nowakowski  
powtórzył swoje pytanie, chodzi o drogę w Pastewniku, która była robiona i jest 
nieskończona.  
Wójt Gminy Marciszów  
zaprosił radnego Nowakowskiego do siebie do biura po zakończeniu obrad, bo nie ma 
wiedzy, żeby tak szybko odpowiedzieć, musi zasięgnąć dodatkowych informacji.  
Radny Władysław Wróblewski  
- podziękował Wójtowi za rozwiązanie problemu na drodze krajowej, zgłaszał swoje 
zastrzeżenia i zostało to zrobione, 
- zapytał czy jest możliwość – chodzi o drogę gminną z krajówki w stronę kościoła - żeby 
przyjechała gminna koparka i zrobiła wnękę od dołu zajeżdżając z drogi do kościoła. Czy nie 
można by było trochę  zebrać tej skarpy, żeby lepiej wjechać do góry?   
- podziękował Wójtowi za zaangażowanie się w sprawę mieszkanki wsi Domanów. Sprawa 
była dość poważna, trochę zaniedbana.   
Wójt Gminy Marciszów  
powiedział, że droga będzie uzgadniana z Dyrekcją Dróg Krajowych. Technicznie jest to 
możliwe, rozmawialiśmy również z panem Bijakiem i będziemy ograniczać tonaż. Zrobimy 
również wizję lokalną z panem Szamburskim, o czym powiadomimy radnego, żeby przy tym 
był. Zajmie się tym zastępca Cepielik. Mamy sprzęt, więc spróbujemy, nawet jeżeli trzeba 
byłoby wybudować jakiś niewielki mur oporowy przy granicy, przy założeniu, że spiszemy 
porozumienie z krajówką. Na pewno trzeba będzie przestawić słup telefoniczny, bo on jest 
oznaką, że trzeba tam reagować  i coś robić.      
Radna Marta Suhak – Ogłaza  
zgłosiła, że na niebieskim mostku za piekarnią przy zejściu z tego mostku są takie jakby 
kątowniki antypoślizgowe. Bardzo źle się tamtędy schodzi a poza tym zbiera się tam woda, 
która przymarza. Teraz jest okres jaki jest i w każdej chwili może przyjść zima. Prosi, aby coś 
z tym zrobić.   
 
 



 10 

Wójt Gminy Stefan Zawierucha  
odpowiedział, że niemalże natychmiast to zostanie zrobione. Pracownicy jutro podjadą            
i zobaczą. Zastanowimy się jakie kroki podejmiemy na wiosnę, ale teraz zostanie to 
zabezpieczone przed gromadzeniem się lodu.  
 
Józef Żukrowski sołtys wsi Nagórnik  
poprosił o potwierdzenie, czy w przyszłym roku będą robione drogi  w Nagórniku.  
Skarbnik Gminy Krystyna Magda  
sprawdziła, że w projekcie budżetu na rok 2015 uwzględnione są środki na przebudowę drogi 
gminnej na dz. 147/1 i 152 w Nagórniku.  
Wójt Gminy Stefan Zawierucha 
powiedział, że na razie są to dwie drogi z tych trzech, żeby można było uchwalić budżet musi 
być zapis. Często jest tak, że koszty są zaplanowane a w przetargu wychodzą mniejsze              
i z automatu uda się zrobić więcej. Procedury przy takich drogach wyglądają tak, że nie 
potrzeba pozwolenia tylko zgłoszenie i to jest zdecydowanie łatwiej.  Z punktu widzenia 
oszczędności na pewno łatwiej zrobić od razu trzy, bo wtedy firma wjeżdża od razu.             
To kwestia uzgodnień.   
Radny Julian Polański  
zapytał czy dałoby się zamontować skrzynię z piaskiem przy wejściu w Ciechanowicach       
koło krzyża w  stronę stacji? Jest tam wiele nieszczęśliwych przypadków.  
Wójt Gminy Stefan Zawierucha 
Powiedział, że skończył 61 lat, w Ciechanowicach mieszkał i nigdy nie było problemu i nikt 
tego nie zgłaszał. Jeżeli ma to poprawić bezpieczeństwo mieszkańców to zawsze jest za. 
Radny Julian Polański  
Zwrócił się do radnej Powiatu – p. Bych, żeby przy wiadukcie przy pani Wójs oznaczyć, że  
jest tam niebezpieczny zakret i określić, kto ma pierwszeństwo przejazdu, bo tam już nie raz 
samochód pojechał prosto na tory.   
Maria Bych – radna Powiatu   
Powiedziała, że dwa razy osobiście zgłaszała ta sprawę do Powiatu, pracownicy pojechali        
i przez pomyłkę zamontowano znak na drodze przy moście.   
Radny Adam Ryżowski 
Zwrócił się z prośbą do Wójta, żeby komitety wyborcze pościągały swoje plakaty, bo tylko 
jeden komitet wywiązał się z zadania. Prosi, aby zająć się tym tematem.   
Wójt Gminy Stefan Zawierucha 
Powiedział, że na ściągniecie plakatów wyborczych jest miesiąc czasu, dopiero później się 
tym zajmie.  
Radny Edmund Orzechowski  
Poprosił, żeby dostarczyć piasek koło państwa Pociechów, który będzie tam potrzebny, 
ponieważ w tym miejscu zawraca autobus.   
Wójt Gminy Stefan Zawierucha 
Wyjaśnił, że jest to droga powiatowa i jeżeli Powiat posypie to nie będzie problemu. Chciałby 
rozmawiać o majątku gminnym, drogach i gruntach gminnych.  
Radny Marcin Frasunek  
Zapytał radna powiatową o drogę wodociągową, którą zarządza Powiat. Ta droga zapada się, 
są wyrwy i stalowe pręty wystają ze zbrojenia.  
Maria Bych – radna Powiatu   
Powiedziała, że Powiat zna tan temat, był on już zgłaszany. Obecnie regulują stan prawny       
i do tego czasu mogą być wykonywane na tej drodze z kostki tylko drobne naprawy.               
Z informacji jakie posiada to jeszcze w grudniu mają pojawić się tam pracownicy.  
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Wiceprzewodniczący Mirosław Wolak  
Powiedział, że z  doświadczenia wie, że jeżeli ruszymy sprawy powiatowe to będzie pół 
godziny lub godzina dyskusji. Zaproponował, żeby nie zajmować czasu i w sprawach 
powiatowych raz na kwartał, ewentualnie raz na pół roku zapraszać przedstawiciela Powiatu – 
osobę kompetentną, a sprawy bieżące załatwiać poprzez Komisję Infrastruktury, która 
zaprasza sobie radnych Powiatu lub inne osoby odpowiedzialne.   
Wójt Gminy Stefan Zawierucha 
Na zakończenie obrad podziękował za sprawną sesję, za dogadanie się w wyborach składów 
Komisji i z ich ukonstytuowaniem.  
Przewodniczący Rady Gminy Jadwiga Adamczyk poinformowała: 
- że na następnej sesji zajmiemy się sprawą pana Frasunka,  
- że następna sesja odbędzie się 29 grudnia o godzinie 10.00. 
- do 31 stycznia 2015 roku należy przygotować propozycję planów pracy.  
 
Ad.10. 
Zamknięcie obrad sesji.  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 
11.35 dokonała jej zamknięcia. 
 
Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy Biuro Rady Gminy.  
 
 
Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 
Anna Płaszczyńska                                     Jadwiga Adamczyk 
Insp. ds. Rady Gminy  
i przygotowywania  
wniosków unijnych  
 
 
 
 
 


